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Asarmőr mélyen a szemünkbe néz, még nem szól, 
csak néz, vadássza a hatást; amit fel kíván konfe-

rálni, nem MDNP-sajtótájékoztató lesz, az már biztos. 
Megerősítenek ebben első szavai, miszerint iszonyú 
látványban lesz részünk, bár ami azt illeti, Pusztai Er-
zsébet sem néz ki valami jól az utóbbi időben. A gyere-
keket is elküldi a televízió elől, a millió magyar gyerek 
persze maradna, de millió magyar apuka ismétli a sar-
mőr szavait, ugyanúgy, de mégis másképp, húzzál ki, 
édes kisfiam. 

A képernyőn négy mumifikálódott holttest. Kazah 
asszony rokonai, akik mind rákban haltak meg, pa-
nelház második emeletén tárolta őket, nem volt pénz a 
temetésre. A friss, koszovói halottak csúfabb látványt 
nyújtanak, ott van még vérfolt, nyitott szem, de a gye-
reket ilyenkor nem küldik el sehova, az politika, ma-
radj bent fiam, hátha egyszer történelem szakra jelent-
kezel, jogász leszel vagy katona. 

A képek leperegnek, gyere be kisfiam, a sarmőrön 
látszik, megviselte a látvány, kezét a szeme elé teszi, 
hogy ne is lássa a monitort, pedig már ő van a képen. 
Millió kisfiú visszajön, ha tudná a millió magyar apu-
ka, milyen videókat néznek a Csapóéknál suli után: 
leginkább horror pornót, ritkábban akció thrillert, 
egyszer pedig véletlenül Csapó apukát és anyukát, fel-
tehetően a kis Csapó készítése közben. 

A híradó végén ismétlik a legfontosabb képsorokat, 
utó-headline, ezt így hívják. A kazah tetemek is 

beverekedték magukat a top háromba, mutatják is 
őket, a millió gyerek meg ott ül és mosolyog: fenn, a 
padláson a Csapó nagyszülei se néznek ki máshogy. 

Tóth-Szenesi Attila 

Orosz komédia 
- Szegeden 

• Munkatársunktól 
Pénteken délután fél 5-kor 

a Százszorszép Gyermekház-
ban vendégszerepel a buda-
pesti Orosz Kulturális Köz-
pont oroszul játszó stúdió-
színháza Vlagyimir Szollo-
gub: A gyengéd szív bajjal 
jár című vígjátékával. 

A darabot éló zenei kísé-
rettel adja eló a társulat, zon-
gorán Simon Marina kísér, 
aki a dalok zenéjét is szerez-
te. A szereplők között van-
nak orosz, kétnyelvű és ma-

gyar anyanyelvű színészek is. 
A rendezőnő, Zinaida Zi-
chermann férje díszletterve-
zőként vesz részt a színház 
munkájában, de ezúttal festő-
művészként is bemutatkozik. 
A tárlatot Tóth Attila művé-
szettörténész nyitja meg pén-
teken délután fél 4-kor a 
Százszorszép Gyermekház 
emeleti kiállítótermében. A 
rendezvény után - stílszerűen 
szamovár és pirog mellett -
kötetlen beszélgetésre invi-
tálják a közönséget. 

• Ünnepség a kórházban 

Dr. Dobranovics Ilonát 
köszöntötték 

A kórház főigazgatója, dr. Nárai György virággal 
köszöntötte a nyugdíjba vonuló Dobranovics 

föorvosnőt. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

. Munkatársunktól 
Negyven évet dolgozott 

az egészségügyben, ebből 16 
évet az orvosegyetem ideg-
elmeklinikáján, 24 évet osz-
tályvezető főorvosként. Dr. 
Dobranovics Ilona 1975-től 
vezette a szegedi kórház 
ideg-elme, később addiktoló-
giai osztályát. A kiváló pszi-
chiátert tegnap bensőséges 
ünnepség keretében búcsúz-
tatták kollégái és a kórház 
vezetése, nyugdíjba vonulása 
alkalmából. A főorvosnő, a 
pszichiátriai legmostohábban 
kezelt területét, az alkohol-
betegek gyógyítását a szak-
ma elismerését kiváltó szín-

• A polgármester is tanulja a közigazgatást 

Domaszéken szövetkeznek a negyvenesek 
Domaszék hangulatos 

falu. Az elmúlt években 
sokan települtek „ki" a 
nagyvárosból, hiszen kis 
túlzással azt lehet mon-
dani, hogy egy nagyobb 
panel áráért vásárolni 
lehetett egy szép kertes 
házat a békés, csendes 
településen. Ez a kiván-
dorlás most elakadt: el-
fogyott az üres telek. 
Azonban Domaszéken 
most nem ez a legfonto-
sabb probléma, hiszen 
előbb a hó, most pedig 
az esö zár ja be ottho-
nukba a tanyán élőket. 
Néhol az udvaron 20-30 
centis viz ál l , és a ta-
n y á n élők a z önkor-
mányzat és a polgárőr-
ség segítségére várnak. 

A falu elsó embere, a ta-
valy ősszel polgármesternek 
megválasztott Börcsök Lajos 
is leginkább ennek a problé-
mának a megoldásával van 
elfoglalva. A falu 41 éves, 
három gyermekes első em-
bere nem a szokásos útvona-
lon érkezett a helyi közélet-
be: a szakközépiskola után 
egy évig a Szovjetunióban 
dolgozott, aztán rövid hazai 
tar tózkodás után NDK-ba 
került , ahol elvégzett egy 
műszaki főiskolát. Visszatér-
ve rájött arra, hogy vállal-
kozni kell, s 1988-ban már 
saját cégének képviseletében 
érkezett Nyugat-Berlinbe. A 
német kapcsolatot 1998-ben 
számolta fel, s pár hónappal 
hazatelepülése után megvá-
lasztották Domaszék polgár-
mesterévé. 

• Mi történt Domaszé-
ken polgármesterré vá-
lasztása óta? - kérdeztük 
Börcsök Lajostól 
- Az e lső munkanapok 

rendkívül nehezen teltek, hi-
szen nem volt közigazgatási 
gyakorlatom. Az is óriási 

- Szorgos emberek lakják a falut - mondja Börcsök Lajos. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

problémát je lente t t , hogy 
nem volt jegyzőnk, a pályá-
zati kiírás is hivatalba lépé-
semmel párhuzamosan jelent 
meg. Nagy szerencsénkre 
egy kiváló szakember pályá-
zott, aki később elnyerte a 
jegyzői megbízatás. Gulácsi-
né Somogyi Ilona a megelő-
ző nyolc évben is a közigaz-
gatásban dolgozott, így az 
onnan hozott tapasztalatát 
nagyon jól tudja kamatoztat-
ni. Sok komoly problémával 
kellett szembenéznünk. Do-
maszék sajátossága, hogy ki-
teijedt tanyavilág veszi kör-
be, mintegy ötezer hektáron. 
Az utakat több éve nem javí-
tották, s mi egyből hozzá-
kezdtünk ehhez a munkához. 
Széles körű összefogással az 

útjavítás hetven százalékát, 
mintegy 70-80 kilométeres 
szakaszon e lvégez tük a 
munkát. Közben más irány-
ban is felmértük a tennivaló-
kat, s így hozott létre az ön-
kormányzat egy szociális és 
kulturális bizottságot. 

• Sikerült-e a domaszéki 
gazdákat valamiféle szö-
vetkezetbe „összeterel-
ni"? 
- Igen, s ezt igen nagy 

eredményként ér tékelem. 
Domaszéken nagyon sok 
zöldségtermelő és virágker-
tész gazda dolgozik, akik 
gyakran ráfizetéssel térnek 
vissza a piacokról. Ezen se-
gítendő nemrégiben hatmil-
lió for in tos törzs tőkével , 
húsz fővel megalakult a érté-

kesítési és felvásárlási szö-
vetkezetünk. Már vannak pi-
aci ígérvényeink az orosz pi-
acról, ahová hamarosan 20 
tonna őrleményt szállítunk. 

# Milyen fejlesztésekre 
készül Domaszék? 
- Nagy eredménynek tar-

tom, hogy gyermekorvosi 
rendelő épül majd a faluban. 
A testület elfogadta a javas-
latot, s az önkormányzat biz-
tosl t ja a rendelő helyét, a 
gyermekorvos személyéről 
pedig a pályázatok beérkezé-
se és elbírálása után dönt a 
testület. Szeretnénk egy hen-
tesboltot is, hiszen ez még 
nincs Domaszéken. A tervek 
között szerepel a csatornázás 
folytatása is, hiszen az első 
ütem hatvan százalékban ké-

szült el. A beruházást a mil-
lecentenáriumra szeretnénk 
átadni. Fontosnak tartom, 
hogy a ciklus végére épüljön 
Domaszéken egy faluház, hi-
szen sok rendezvényt itt is 
meg tudnánk tartani. Nagy 
gondjaink vannak az óvodá-
val és az iskolával, ugyanis 
hála istennek, sok a gyerek, s 
nem férnek el a jelenlegi ke-
retek között. 

• Egy magyar faluban 
viszonylag ritka az, hogy 
sok a gyerek... 
- Domaszék ebből a 

szempontból szerencsés 
helyzetben van. Maga a tele-
pülés is fiatal, hiszen 1952-
ben adták át, a lakosság át-
lagéletkora pedig negyven-
két év. Visszatérve az iskolá-
ra: megoldást kell találnunk 
arra, hogy szeptemberben az 
elsősöket hol helyezzük el. 
Sok család érkezik hozzánk 
Szegedről, olyannyira, hogy 
már nincs üres telkünk, majd 
a következő rendezési terv-
nek kell ezt a problémát 
megoldania. Sokat remélünk 
attól, hogy a falu közelében 
halad majd el az autópálya. 
Ezzel összefüggésben már 
több nagy áruházlánc meg-
keresett bennünket, akik itt 
szeretnének üzletet nyitni. 
Ez egy nagyon jó lehetőség 
lenne Domaszék számára. 

• A falubéliek milyen 
problémákkal keresik 
meg az új polgármestert? 
- Úgy gondolom, hogy 

Domaszék lakossága nagyon 
szorgalmas és becsületes. 
Sok gond származik ugyan-
akkor a szociális nehézsé-
gekből, s a testületet és en-
gem is sokan keresnek meg 
és kérnek segélyt. Akinek tu-
dunk, húszezer forintos ka-
matmentes kölcsön erejéig 
segítünk annak érdekében, 
hogy ki tudják fizetni ezek 
az emberek a számlákat. 

Arató László 

Miközben j a v á b a n 
zajlik a szülök tiltakozá-
sa a_ Szegedi Csongor 
Téri Altalános iskola be-
zárása ellen, az intéz-
ményben egyeztetés fo-
lyik arról, hogy hogyan 
lehetne az általános is-
ko la i o s z t á l y o k a t át-
menteni más iskolákba. 

A szomszédos általános 
iskolák közötti egyeztetés 
után még csak körvonalazó-
dik, hogy a megszüntetésre 
ítélt Csongor Téri Altalános 
Iskola hány pedagógusa vá-
lik munkanélkülivé. Elméle-
t i leg az á l ta lános iskolás 
gyerekeket csoportonként át-
vennék a környező iskolák, 
ám ha a szülők „nem fogad-
nak szót" az önkormányzat 
és az iskola kérésének, akkor 
a megoldás csupán papíron 
marad. (Az eddigi átszerve-
zések tapasztalatai ebben a 

• Az osztályok sorsa még bizonytalan 

„Gyerekelosztás" Turjánban 
tekintetben nem sok jót ígér-
nek.) 

Az egyeztetések után ki-
derült, hogy az alsós osztá-
lyok tanítóit akkor veszik át 
a fogadó i skolák , ha az 
egész osztály megy - és eb-
ben az esetben a gyerekek 
számára is kisebb lenne az 
iskolaváltással járó megráz-
kódtatás - , a felsősöknél vi-
szont még ennyi sem várha-
tó, hiszen a fogadó intézmé-
nyek kinyilvánították, hogy 
egy-két pedagógus kivételé-
vel nincs szükségük új tanár-
ra. 

Bagi Ádámné, a Csongor 
Téri Altalános Iskola igazga-
tónője elmondta, hogy a kez-
deti sokk után hat iskolával, 

a Tabán, a rókusi 2. sz., a 
tarjáni III. sz., a makkosházi, 
a felsővárosi és a Weöres 
Sándor (volt Tarján IV-es) 
általános iskolákkal kezdtek 
egyez te tés t . A szakmai 
szempontok között igyekez-
nek figyelembe venni azt a 
szülői kérést is, hogy a nyol-
cadikos osz tá lyok jövőre 
még maradhassanak a leen-
dő gimnázium épületében. 
Erre az oktatási bizottság is 
hajlana, várhatóan jövő csü-
törtökön születik döntés ró-
la. 

A tervezettel ellentétben 
meglehetősen hányatottnak 
tűnik az iskola ének-zenei 
tagozatának sorsa, pedig ez a 
tagozat az intézmény egyik 

büszkesége volt. Most úgy 
fest, hogy az alsó három év-
folyam (és valószínűleg a 
negyedik is) pedagógusuk-
kal együtt átkerül a Weöres 
Sándor Altalános Iskolába, 
az Űrhajós utcába. Az 5-6. 
évfolyamok a Tabán Általá-
nos Iskolába mennének, de 
pedagógus nélkül, a 7-8.osz-
tályok sorsa pedig még egy-
általán nem tisztázott , ők 
azok, akik maradnának, ha 
az önkormányzat is bele-
egyez ik . A többi osztá ly 
egészben, vagy félbe osztva 
a tanult idegen nyelv vagy 
más szempontok szerint ke-
rülne át máshová. A németül 
tanulókat a Tarján III. Sz. 
Általános Iskola, illetve a 

Felsővárosi Általános Iskola, 
a franciásokat pedig esetleg 
a Makkosházi Általános Is-
kola fogadná be, azonban itt 
sem egyértelmű még a me-
netrend. 

A pedagógusok nagy 
gondja az is, hogy mi lesz a 
beíratandó gyerekekkel. A 
Csongor Téri Általános Isko-
lában még bíznak benne, 
hogy szakmai érvekkel talán 
még van esély megváltoztat-
ni a döntést, ezért arra kérik a 
szülőket, a beíratással várják 
meg a közgyűlés március 19-
i döntését, hiszen így is egy 
egész hónapjuk marad a dön-
tésre az április közepi beirat-
kozási határidőig. Az iskolá-
ban egyébként j övő héten 
kedden nyílt látogatási napot 
szerveznek, amelyre nem-
csak a szülőket, hanem a tá-
jékozódni akaró önkormány-
zati képviselőket is várják. 

Panek József 

vonalon és odaadással vé-
gezte. Az általa vezetett osz-
tály országosan ismertté és 
elismertté vált, s Dobrano-
vics főorvosnőt mint iskola-
teremtő szakembert tisztelik. 
Több évtizedes tapasztalatá-
val, nemcsak beosztottjai tu-
dását gazdagítja, hanem a le-
endő orvosok, és joghallga-
tók is profitálnak az általa 
átadott ismeretekből. Dobra-
novics Ilona mint osztályve-
zető nyugdíjba vonul ugyan, 
de nem hagyja el negyedszá-
zados munkássága színhe-
lyét, s szakmai tanácsaival 
továbbra is segíti munkatár-
sait, s a betegeket. 

Nem kell áramszünet. 
Pásztorné a gyakori új-
szentiváni áramszünetek 
okáról kérdezi a Démászt. 
Olvasónk szerint tegnap 
reggel is „elment" az áram, 
és az ügyfélszolgálaton kö-
zölték vele: estig nem is 
lesz áramszolgáltatás. Te-
lefonálónk szerint ha már 
áramszünet van, legalább 
jelentenék be előre. Á 439-
175-ről másik olvasónk azt 
panaszolja, hogy túlfizeté-
sét csak akkor térítik 
vissza, ha az összes szám-
láját bemutatja. A helyze-
tet bonyolítja, hogy vil-

csörög a Pannon GSM 

K e d v e s o l v a s ó i n k ! K ö z é r d e k ű p r o b l é m á i -
kat , é szrevéte le iket , p a n a s z a i k a t e z e n a héten 
K é r i B a r n a b á s ú j s á g i r ó m u n k a t á r s u n k k a l 
osz that ják m e g , aki m u n k a n a p o k o n reggel 8 és 
10 ó r a k ö z ö t t , v a s á r n a p 14 é s 15 ó r a k ö z ö t t 
h í v h a t ó a 0 6 - 2 0 9 - 4 3 2 - 6 6 3 - a s rád ió te l e fon- szá -
mon . Elveszet t tárgyakat v i sszaadni s zándéko-
zó o lvasó ink ingyenes h irdetésben tehetik köz-
zé m o n d a n d ó j u k a t . H i r d e t é s f e l v é t e l : 8 é s 18 
óra között a 06 -80-820-220-as zöld s z á m o n , il-

letve s zemé lyesen a S a j t ó h á z b a n és a h irdető irodákban . 

lanyórája a lánya nevén van, 
és az áramszolgáltató csak ne-
ki fizeti vissza a pénzt. Olva-
sónk elismerte: sem lánya, 

sem az általa írt meghatalma-
zás nem volt nála egyik alka-
lommal sem, amikor pénzéért 
ment... 

Gáz. Több hívás is érke-
zett a Dégáz által bevezetett 
új számlázási módszerrel 
kapcsolatban. Kovalszky 
Péter kifogásolta, hogy a 
becsült fogyasztás általában 
magasabb, mint a valós, így 
jó ideig a gázszolgáltató 
használja a fogyasztó pén-
zét. Szabó László, a Dégáz 
területi igazgatója elmondta, 
legalább annyian kapnak 
alulbecsült fogyasztásról 
szóló számlát, mint ahányan 
sokall ják a bef ize tendő 
összeget. Ugyanakkor elis-
merte: ha Kovalszky úr ja-
vaslatát követik a fogyasz-

tók, és nem átutalással fizet-
nek, úgy a szolgáltató á fo-
gyasztás és a számla értéke 
közötti eltérést szinte azon-
nal korrigálni tudja. 

Szélhámos. Egy névte-
len telefonálónk a Csörö-
gön keresztül próbálja óvni 
azokat, akik olcsón szeret-
nének cigarettához, italhoz 
jutni, és ehhez egy megnye-
rő külsejű, középkorú férfi 
ajánlja segítségét. Olvasónk 
szerint az úr szélhámos, és 
a kicsalt előleggel is meg-
elégszik. 


